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Referat kontaktrådsmøde  

Mødetidspunkt: Den 22. juni 2023 klokken 16 – 18 

 

Sted: Rådhusstræde 2, 6240 Løgumkloster – Mødelokale 

 

Inviterede:  

Socialudvalget: Karen Inger Refslund Andersen 

Kastaniebo: Marieke Heimburger, afbud  

Æblevej 1: Kristian Kjærgaard  

Hasselvej 4: Anne Marie Jensen  

LEV: Eva Kjærgaard Nøddevej: Anne Christiansen / forkvinde for kontaktrådet  

Områdeleder: Anja Andreasen Schøler  

 

Ordstyrer: Kristian 

 

1. Velkomst v. Anne Christiansen/kontaktrådsforkvinde 

Orientering ved forkvinden om, at hun blev forhindret i det møde, hvor der var planlagt at lave 

punkter til dagsordenen. Derfor er mødets punkter blevet koordineret via mail mellem forkvinden 

og områdelederen. 

 

2. Godkendelse og kommentarer til referat fra den 9. februar 2023 

Referatet blev godkendt 

 

3. Orientering v. Anne Christiansen 

Genoplivning:  

Beslutningen omkring genoplivning ligger hos lægen i et samarbejde med pårørende/værger og 

evt. personale.  

Input fra Socialudvalget: Forslag om at behandle emnet på samrådsmøderne.  

Målet er, at orientere de pårørende/værger om deres rolle i forhold til emnet. 

 

4. Orientering ved socialudvalget 

Handicap politik: Der er udarbejdet en handicappolitik, som gælder på tværs af udvalgene. 

 

Budget: Målet er, at praksis skaber mere fokus på den rehabiliterende tilgang, med udgangspunkt 

i devisen om, at de fagprofessionelle iværksætter løsninger, hvor borgeren i videst mulig omfang 

er mest mulig selvhjulpen i eget liv. Derved skabes der grobund for at holde udgifterne nede. 

 

Uddannelsespulje: Grundet forskellige omstændigheder, herunder bl.a. at der nationalt opleves 

en nedgang i studieoptag, anvendes puljen ikke. 

 

Velfærdsbolig strategi: Denne udspringer af en indsats hos sundhedsudvalget. Der drøftes 

mulige tiltag – herunder hvorvidt det er muligt og vil kunne skabe værdi at etablere 

opgangsfællesskaber på tværs i tomgangsboliger. 
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5. Orientering fra samrådene 

Samrådet fra aktivitetstilbud 

Samrådet har besøgt Lærkely. Samrådet giver udtryk for, at det giver god mening at etablere 

besøgene. Det næstkommende besøg vil være Vidåværkstedet. 

 

Samrådet fra Hasselvej 4 og Nøddevej 1 

Der blev drøftet tilsynsbesøg, koloni og rengøring.  

Der blev spurgt til, om der er en fast procedure i forhold til rengøringen i borgernes lejligheder. I 

forhold til svaret på spørgsmålet, henvises der til referatet fra kontaktrådsmødet den 9. februar 

2023. Vedhæftet er kvalitetsstandarden, som konkluderes at organisationen fuldt ud lever op til. 

Grundet forskellige lokale behov, vurderer tilbudslederne, hvordan rengøringen udmøntes i 

praksis. 

 

Samrådet fra Kastanibo 

samrådet har sammen med boligselskabet Domea besluttet at holde fast i nuværende struktur 

omkring driften og budgettet.  

De pårørende er orienteret om, at referaterne fra kontaktrådsmøderne ligger på hjemmesiden.  

Der planlægges endagsture som sommerferie aktiviteter. Dette var en succes sidste år.  

De pårørende afholder en sommerfest på tilbuddet for borgere og pårørende. 

 

Samrådet fra Æblevej 1 

Orientering om påskegudstjenesten med efterfølgende brunch for borgere og pårørende.  

Der er en oplevelse af, at udviklingsplanen er ved at være faldet godt på plads. Det er gået godt 

ift. flytningerne.  

Der er ansøgt og bevilliget 10.000 kr. til sommerferie aktiviteter gennem LEV. 

 

Der eksisterer ikke samråd på Rosenvænget, Hasselvej 1A og Æblevej 2. 

 

6. Orientering v. områdeleder 

Løsøre regnskab (opfølgning fra sidste møde) 

Tønder Kommune og Boligkontoret Danmark samarbejder i øjeblikket på at gennemgå løsøre 

regnskabet. Hensigten er at afdække, at alle udgifterne ligger inden for den fast satte ramme. Der 

er peget på nogle konkrete udgifter, der vurderes ikke at ligge inden for den fastsatte ramme. 

Dette tages til efterretning.  

Kontaktrådet kan forvente, at der foreligger et korrigeret regnskab på det næstkommende møde. 

Fejlen antages være sket grundet tvivl i forhold til, hvad der kan indkøbes gennem løsøre kontoen. 

Der er derfor lavet et bilag, som beskriver rammen, som blev vedtaget og godkendt på 

kontaktrådsmødet i februar i indeværende år. 

 

Pårørende arrangement jf. spørgsmål pr. mail fra Anne 

Det er muligt at samarbejde med tilbuddene omkring arrangementer. Tilbudslederen forbeholder 

sig retten til fagligt at vurdere relevansen af aktiviteten i forhold til ressourcer og borgernes 

behov. 
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Sommerferie aktiviteter jf. spørgsmål pr. mail fra Anne 

Der spørges til, om der er planlagt aktiviteter, i den periode, hvor aktivitets tilbuddet holder ferie 

lukket. Der orienteres om, at der arbejdes på at lave en plan.  

Efter kontaktrådsmødet er det lykkes Voksen Social Området at afsætte midler til at tilbyde 

borgerne forskellige aktiviteter sommeren igennem.  

Der er lagt op til, at relevante aktiviteter er tværgående, og at der tilbydes aktiviteter, som 

imødekommer de forskellige behov, der måtte være. 

Deltagelsen i aktiviteterne beror på tilbuddets faglige vurdering. Dette er i forhold til at sikre 

borgernes individuelle behov og trivsel. 

 

Status på køkken renovering jf. spørgsmål pr. mail fra Anne 

Renoveringen er køkkenerne i fælles arealerne er gennemført. 

 

Låse på køleskabe jf. spørgsmål pr. mail fra Anne 

Lås på køleskabet og ligende hører under Servicelovens bestemmelser om magtanvendelser.  

Der er i særlige tilfælde hjemmel for, inden for en begrænset periode at anvende lås, såfremt det 

vurderes nødvendigt i forhold til omsorgsforpligtelsen.  

Vurderingen træffes af borgerens myndighedsrådgiver. 

 

Status udviklingsplanen 

Status er, at udviklingsplanen nu er gennemført. Hasselvej 1 A er nu rømmet og de sidste borgere 

er flyttet ind på de respektive tilbud. Som bekendt blev planen politisk godkendt i august måned 

2022 og siden er der samarbejdet arbejdet intensivt mellem tilbuddene, myndighederne og 

pårørende/værger i forhold til at etablere de bedste forudsætninger for den enkelte borger. 

 

Retningslinjer samråds- og kontaktrådsmøder (bilag vedhæftet) 

Da der både fra pårørende, ledere og områdeleder opleves, at der på møderne sker en 

emneglidning, er retningslinjerne for samråds- og kontaktrådsmøderne vedhæftet dagsordenen. 

Disse blev gennemgået på årets første møde. Da dette er tilbagevendende, aftalte kontaktrådet, at 

alle gør sig umage fremadrettet i forhold til at holde sig inden for rammen. 

 

Uddannelse Æblevej 2 

Personalet på det specialiserede tilbud på Æblevej 2 deltager på et uddannelses forløb, der 

fordeler sig over et år. Spændet er lavet på baggrund af, at kunne opretholde driften. 

Personalegruppen er delt op i to grupper og deltager i uddannelsen på skift. Størstedelen af 

udgifterne, der er forbundet med uddannelsen, finansieres af nationale puljemidler. Uddannelsen 

er skræddersyet til tilbuddet og baseres på, at personalet kompetence udvikles med henblik på 

målgruppen. 

 

Hasselvej 4 

Kort tid efter den nye tilbudsleders ansættelse på tilbuddet henvendte ledelsen sig til socialtilsynet 

for at orientere om, at der efter en afdækning viser sig at være punkter, hvor tilbuddet lider et 

efterslæb.  
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Historikken tilsiger, at tilbuddet har orienteret sig mest mod en sundhedsfaglig tilgang, hvorfor 

der ikke har været tilstrækkeligt fokus på, at tilbuddet drives efter Servicelovens § 85 støtte i almen 

bolig.  

På denne baggrund er der i et samarbejde udarbejdet en handleplan med tilsynet, som kører efter 

planen.  

Tilsynet giver udtryk for, at der bemærkes, at flere af punkterne vil være langsigtede, da der skal 

arbejdes med kulturen på flere punkter.  

Tilsynet vurderer, at kvaliteten samlet set er god, og forholder sig positive over for den 

transparente tilgang fra ledelsen. Ligeledes at ledelsen arbejder trinvist med at udvikle tilbuddet. 

 

 

7. Orientering v. LEV – Opfølgning på punktet fra sidste møde omkring kost og motion 

Punktet overføres til det næstkommende kontaktrådsmøde 

 

8. Eventuelt 

Jf. anmodning fra medlemmet fra Socialudvalget flyttes næstkommende møde til den 25. 

september kl. 16.00 til 18.00.  

 

Kommunikation: På baggrund af, at der på mødet og i mails indimellem opstår en skarp retorik, 

som ikke er hensigtsmæssig for samarbejdet, blev kontaktrådet enige om at rette fokus på det 

individuelle ansvar alle parter har, i forhold til samarbejdet.  

Der blev nævnt, at vi skal anse hinanden som samarbejdspartnere.  

Derved vil vi have det bedste udgangspunkt for at kunne lykkes bedst og på denne måde skaber 

vi grobund for at finde de bedste løsninger for borgerne. 


